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Spørgsmål 564:
" Ministeren bedes kommentere artiklen "Dansk-irakere betaler ikke skat: Am-
bassade-afsløring ryster Christiansborg" i Ekstra Bladet den 19. september 2009, 
og herunder redegøre for hvilke initiativer Skatteministeriet har iværksat på bag-
grund af den i artiklen omtalte sag."

Svar:
Jeg er imod snyd af enhver art, og SKAT undersøger da også de rejste sager så 
hurtigt som muligt, i øvrigt i godt samarbejde med såvel Udenrigsministeriet 
som den irakiske ambassade og det anmeldte personale. I forhold til ambassader 
skal vi lige huske på, at der her gælder særlige spilleregler. Det betyder, at am-
bassader ikke har pligt til at indberette løn mv. til SKAT.  Det er følgelig svært at 
sige, at de gør noget ulovligt.

SKAT har oplyst følgende: 
Den 11. september 2009 anmoder Skatteministeriet Udenrigsministeriet om at 
bede den irakiske ambassade om oplysninger om, hvilke herboende personer, der 
har ansættelse på ambassaden. 

Den 18. september 2009 modtager Skatteministeriet en oversigt over medarbej-
dere på den irakiske ambassade. Oversigten videresendes til SKAT. 

Den 22. september 2009 sender SKAT et brev til de personer, som ambassaden 
har oplyst er ansatte. SKAT meddeler, at man har fået en anmeldelse om at den 
pågældende arbejder for den irakiske ambassade og modtager løn, der ikke opgi-
ves til SKAT. 

Den 30. september 2009 har 11 ud af 12 anmeldte personer henvendt sig til 
SKAT. 

Den 30. september 2009 anmoder Skatteministeriet Udenrigsministeriet om hos 
den irakiske ambassade at indhente lønoplysninger for indkomstårene 2007 og 
2008 vedrørende ansatte, der ikke havde diplomatstatus. 

På baggrund af oplysningerne behandler SKAT sagerne. SKAT udveksler oplys-
ningerne med de relevante kommunale socialforvaltninger og Arbejdsdirektora-
tet.


